

UNITED NATIONS



NATIONS UNIES

Treaty Series

*Treaties and international agreements
registered
or filed and recorded
with the Secretariat of the United Nations*

VOLUME 117

Recueil des Traités

*Traités et accords internationaux
enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire
au Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies*

*Treaties and international agreements registered
or filed and recorded with the Secretariat
of the United Nations*

VOLUME 117

1951

I. Nos. 1581-1591

II. Nos. 368-380

TABLE OF CONTENTS

I

*Treaties and international agreements
registered from 28 November 1951 to 31 December 1951*

No. 1581. Belgium and Netherlands:

Loan Convention (with annexes and protocol of provisional application).
Signed at Paris, on 7 September 1949 3

No. 1582. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Jordan:

Agreement (with exchange of notes) for the settlement of financial matters
outstanding as a result of the termination of the mandate for Palestine.
Signed at Amman, on 1 May 1951 19

No. 1583. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and United States of America:

Agreement (with schedule and exchange of letters) relative to the develop-
ment of the Rhodesia Railways. Signed at London, on 18 July 1951 49

No. 1584. United States of America and Canada:

Exchange of notes constituting an agreement terminating the Supplementary
Agreement of 13 December 1940 amending with regard to fox furs and
skins the Agreement of 17 November 1938 relating to reciprocal trade.
Washington, 18 March 1947 79

No. 1585. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland, Australia, Canada, India, New Zealand, Pakistan and the Union of South Africa and Belgium:

Agreement respecting the war cemeteries, graves and memorials of the British
Commonwealth in Belgian territory. Signed at Brussels, on 29 July 1951 85

*Traités et accords internationaux enregistrés
ou classés et inscrits au répertoire au Secrétariat
de l'Organisation des Nations Unies*

VOLUME 117

1951

**I. Nos 1581-1591
II. Nos 368-380**

TABLE DES MATIÈRES

I

*Traités et accords internationaux
enregistrés du 28 novembre 1951 au 31 décembre 1951*

	<i>Pages</i>
N° 1581. Belgique et Pays-Bas:	
Convention de prêt (avec annexes et protocole d'application provisoire). Signée à Paris, le 7 septembre 1949	3
N° 1582. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Jordanie:	
Accord (avec échange de notes) relatif au règlement des questions financières restées en suspens par suite de la fin du mandat pour la Palestine. Signé à Amman, le 1 ^{er} mai 1951	19
N° 1583. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et États-Unis d'Amérique:	
Accord (avec annexe et échange de lettres) relatif au développement de la Compagnie des chemins de fer rhodésiens. Signé à Londres, le 18 juillet 1951	49
N° 1584. États-Unis d'Amérique et Canada:	
Échange de notes constituant un accord mettant fin à l'Accord complémentaire du 13 décembre 1940 modifiant, en ce qui concerne les pelleteries et peaux de renard, l'Accord commercial du 17 novembre 1938. Washington, 18 mars 1947	79
N° 1585. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord, Australie, Canada, Inde, Nouvelle-Zélande, Pakistan, Union Sud-Africaine et Belgique:	
Accord sur les cimetières, les sépultures et les monuments militaires du Commonwealth britannique en territoire belge. Signé à Bruxelles, le 20 juillet 1951	85

	<i>Page</i>
No. 1586. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Austria:	
Exchange of notes constituting an agreement providing for the continued application of the Convention of 31st March 1931 regarding legal proceedings in civil and commercial matters. Vienna, 28 June 1951	99
No. 1587. United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland and Yugoslavia:	
Exchange of notes constituting an agreement regarding financial arrangements. London, 28 September 1951	107
No. 1588. World Health Organization and Burma:	
Agreement concerning a plan of operations for WHO malaria control demonstration project at Myitkyina, Burma. Signed at Rangoon, on 1 June 1951, and at New Delhi, on 13 June 1951	115
No. 1589. Belgium and Luxembourg:	
Fifth supplementary declaration (with exchange of notes) to the Convention regarding the reciprocal extradition of offenders, signed at The Hague on 23 October 1872. Signed at Luxembourg, on 24 August 1948	131
No. 1590. International Labour Organisation and Venezuela:	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Geneva, on 22 October 1951	139
No. 1591. International Labour Organisation and Paraguay:	
Basic Agreement for the provision of technical assistance. Signed at Geneva, on 12 July 1951, and at Asunción, on 20 August 1951	155

II

Treaties and international agreements filed and recorded from 27 November 1951 to 31 December 1951

No. 368. United States of America and Canada:	
Supplementary Agreement amending with regard to fox furs and skins the reciprocal Trade Agreement of 17 November 1938 and terminating the Supplementary Agreement thereto of 30 December 1939. Signed at Washington and New York, on 13 December 1940	173
No. 369. United States of America and Colombia:	
Exchange of notes constituting an agreement continuing in force the Agreement of 23 November 1938 relating to the establishment of a military mission in Colombia. Washington, 19 November 1941 and 19 February 1942	185

N° 1586. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Autriche:	<i>Pages</i>
Échange de notes constituant un accord pour le maintien en vigueur de la Convention du 31 mars 1931 relative aux actes de procédure en matière civile et commerciale. Vienne, 28 juin 1951	99
N° 1587. Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord et Yougoslavie:	
Échange de notes constituant un accord relatif à des arrangements financiers. Londres, 28 septembre 1951	107
N° 1588. Organisation mondiale de la santé et Birmanie:	
Accord concernant un plan d'opérations pour un programme de démonstrations de lutte antipaludique à Myitkyina (Birmanie). Signé à Rangoon, le 1 ^{er} juin 1951, et à New-Delhi, le 13 juin 1951	115
N° 1589. Belgique et Luxembourg:	
Cinquième déclaration additionnelle (avec échange de notes) à la Convention, signée à La Haye le 23 octobre 1872, pour l'extradition réciproque des malfaiteurs. Signée à Luxembourg, le 24 août 1948	131
N° 1590. Organisation internationale du Travail et Venezuela:	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Genève, le 22 octobre 1951	139
N° 1591. Organisation internationale du Travail et Paraguay:	
Accord de base relatif à la fourniture d'une assistance technique. Signé à Genève, le 12 juillet 1951, et à Assomption, le 20 août 1951	155

II

*Traités et accords internationaux
classés et inscrits au répertoire du 27 novembre 1951 au 31 décembre 1951*

N° 368. États-Unis d'Amérique et Canada:	
Accord complémentaire modifiant, en ce qui concerne les pelleteries et peaux de renard, l'Accord commercial du 17 novembre 1938 et mettant fin à l'Accord additionnel audit Accord du 30 décembre 1939. Signé à Washington et à New-York, le 13 décembre 1940	173
N° 369. États-Unis d'Amérique et Colombie:	
Échange de notes constituant un accord pour le maintien en vigueur de l'Accord du 23 novembre 1938 relatif à l'envoi d'une mission militaire en Colombie. Washington, 19 novembre 1941 et 19 février 1942	185